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Členové zastupitelstva schválili ve čtvrtek 31. ledna rozpočet města na rok 2013. Jeho
celkový objem představuje sumu 578 milionů korun. Schválení však podle očekávání
předcházela bouřlivá diskuze. 

  

Základní parametry rozpočtu se pokusil vysvětlit místostarosta Pavel Pacal (Pro Třebíč), který
na radnici řídí finanční odbor. „Na přípravě rozpočtu pro rok 2013 jsme pracovali už od léta.
Myslím, že jsme ho sestavili velmi střízlivě, vychází z reálných čísel. U provozních výdajů
neplánujeme ve srovnání s rokem 2012 žádné navýšení, dochází dokonce k lehkému snížení.
Odhaduji, že rozpočet města skončí na konci roku bez schodku, s malým přebytkem, což je v
dnešní době poměrně unikátní. Chystáme se tak na další léta, kdy očekáváme nejistý vývoj
ekonomiky,“ uvedl Pacal.

  

Jenomže rozpočet města je ve skutečnosti opět koncipován jako deficitní, letos o 50 miliónů
korun!!! To se pochopitelně nelíbilo zejména ekonomovi Jaromíru Barákovi (HZNR!). Upozornil
na to, že je nutno prověřit oprávněnost provozních dotací provozovatelům městského majetku.
Jako příklad uvedl bazén Laguna a koupaliště Polanka, které provozují firmy Yashica a TTS.     
  

I když podle nájemní smlouvy má zastupitelstvo ročně stanovovat výši příspěvku, neděje se tak
a město hradí vše, o co provozovatelé požádají. Není řádná kontrola jejich hospodaření. Je tedy
obava, že město dotuje zisky soukromých firem. Investice do domu dětí, který chce město začít
stavět v areálu BOPO, nemá vůbec rozpočet. Na to poukázal Vladimír Malý (ČSSD). „Dům dětí
nás bude stát 21 miliónů, ale to je bez zařízení a bez demolice stávající stavby. Kde na to
vezmeme?“, ptá se.
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Největším provozním výdajem v roce 2013 zůstává městská autobusová doprava s částkou
39,5 milionů korun. Investiční akce představují částku kolem 129 milionů korun. Zásadní letošní
investicí je občany kritizovaná megalomanská dostavba areálu Laguna, která otevře své brány
na konci roku. U hotelu Atom dojde k přestavbě křižovatky. Pokračovat bude revitalizace sídlišť
v Borovině, v Družstevní ulici a v ulici Františka Hrubína.

  

Komunistce Julii Dolejší se nelíbí, že příjmová stránka rozpočtu je nadhodnocena. „Úvěr je
vyčerpán, z čeho pokryjeme ztrátu rozpočtu? I když bychom to letos ustáli, co příští rok?“, ptala
se. Pavel Pacal arogantně odbyl její námitku tvrzením, že loni zazněly stejné argumenty a
nepotvrdily se. Jenomže loni se dalo počítat s příchodem opožděných dotací, což letos již
nelze. Naopak stále nad městem visí Damoklův meč - platba 32 miliónů správci konkurzní
podstaty Limy Real a 100 miliónů obci Budišov za zmařenou investici Bono Publico.

  

Opozici se nelíbilo ani navýšení o sto tisíc Třebíčskému zpravodaji a o 2 milióny více pro
Městské kulturní středisko. Velmi důležité bude zahájení výstavby nových mostů v Poušově.
Vladimíru Malému (ČSSD) vadí nepřipravenost náhradní dopravní trasy přes Poušov, až bude
uzavřen most na Podklášteří. „Apeluji na naše dva zástupce v krajském zastupitelstvu (Pavel
Heřman a Marie Černá), aby se snažili získat krajské dotace. „Děláme co můžeme,“ odvětil
Heřman. Pravda, už může asi jen velmi málo.

  

Vážnou námitkou byl i fakt, že téměř všechny investice přes jeden milión se realizují bez dotací,
tedy plně z rozpočtu města. Socialista Vašíček není spokojen s tím, že městský majetek je
zatížen vnitřním zadlužením, protože se nedělá údržba. Proto mu v návrhu rozpočtu schází
zohlednění investic v dlouhodobém plánu.

  

Hlasování o rozpočtu proběhlo podle očekávání. Hlasovací mašina koalice všemi čtrnácti hlasy
převálcovala opozici, aniž by akceptovala její jediný argument. A těch opravdu rozumných byla
celá řada. Dalšími neméně zajímavými body jednání se budeme také zabývat.
František Ryneš
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